
應用英語研究所近五年( 2015~2020)學生發表紀錄 

(依時間由近至遠排序) 

 戴郁文同學於 2020 年第三十七屆中華民國英語文教學研究國際研討會 | 第

二十二屆銘傳大學國際應用英語教學研討會暨工作坊和黃馨週老師共同發表

論文。 

Tai, Y.-W. & Huang, H.-C. (2020, May 29-30). Integrating reciprocal teaching 

approach into an English reading class: Students’ perceptions and strategy use. 

Paper presented at The 37th International Conference on English Teaching and 

Learning & The 22nd International Conference and Workshop on TESL & Applied 

Linguistics, Ming Chuan University, Taipei, Taiwan.   

 

 陳韻涵同學於 2020 年和黃如瑄老師共同發表期刊論文 

Chen, Y-H. & Huang*, J. C. (accepted). One issue, two genres: A comparison of 

interactional metadiscourse in news. Pragmatics and Society, (*corresponding 

author) [SSCI] 

 

 詹瑋湘同學於 2019 年第二十八屆中華民國英語文教學國際研討會(ETA-

ROC) 和黃如瑄老師共同發表論文。 

Chan, W-H., & Huang, J. C. (2019, November). Differentiated instruction in 

elementary schools: Practice and perceptions. Paper presented at the 28th 

International Symposium and Book Fair on English Teaching, Taipei, Taiwan. 

 
 許哲瑜同學於 2018 語言學暨語言教學國際研討會(ALLT) 和黃馨週老師共

同發表論文。 

Hsu, C.-Y. & Huang, H.-c. (2018, April 20-21). Using computer-produced comics to 

enhance EFL learners’ reading comprehension. Paper presented at The 2018 

International Conference on Applied Linguistics & Language Teaching (ALLT)，

National Taiwan University of Science and Technology, Taipei, Taiwan.  

 

 陳慶豐同學於 2018 年第四十屆海洋工程研討會發表論文。 

Chen, C.-F. (2018).  A study on the transformation of the Weimushan Fishing Port 

in Keelung and its planning and evaluation of the constructing the landscape from 

the perspective of ocean humanities. Paper presented at The 40th Ocean 

Engineering Conference in Taiwan, Kaohsiung, Taiwan, R. O. C. 

 



 沈珮宏同學於 2018 第二十屆銘傳大學國際應用英語教學研討會暨工作坊和

周利華老師共同發表論文。 

Shen, P-H., & Chou, L-H. (2018, March). International Students Studying at a Non-

English Speaking University: A case of Taiwan. 2018 International Conference and 

Workshop on TEFL & Applied Linguistics, Taipei, Taiwan.  

 

 凱多同學於 2017 年第四屆亞洲語言測驗國際研討會和黃馨週老師共同發表

論文。 

Siambatone, P., & Huang, H.-c. (2017, June). A Reading-to-write and flipped 

classroom approach for enhancing EFL students’ summary writing. Paper 

presented at The 4th International Conference of Asia Association for Language 

Assessment (AALA). The Brainstorming Conference Center, National Taiwan 

University, Taipei, Taiwan. 

 

 喬志海同學於 2017 年和黃如瑄老師共同發表期刊論文。 

Chiao, C-H., & Huang, J. C. (2017). Hidden messages in news: A comparison of 

English-language and Chinese-language newspapers that report Sunflower Student 

Movement in Taiwan. Critical Approaches to Discourse Analysis Across 

Disciplines, 9(1), 27-44. 

 

 陳韻涵同學於 2017 年專業英語文國際學術研討會和黃如瑄老師共同發表論

文。 

Chen, Y. H., & Huang, J. C. (2017, November). Attitude markers in news: A 

comparison of English-language newspapers and magazines. Paper presented at the 

2017 International Conference on English for Specific Purposes, Taipei, Taiwan. 

 

 許梅芳同學於 2017 年第二十六屆中華民國英語文教學國際研討會(ETA-

ROC) 和蕭聰淵老師共同發表論文。 

Hsu, M.-F., & Hsiao, T.-Y. (2017, November). Effects of board games on 

beginners' achievement and anxiety. Paper presented at the 26th International 

Symposium on English Teaching, Taipei, Taiwan, R. O. C.  

 

 陳佳君同學於 2016 年第二十五屆中華民國英語文教學國際研討會(ETA-

ROC) 和蕭聰淵老師共同發表論文。 

Chen, J.-C., & Hsiao, T.-Y. (2016, November). Listening anxiety: Dimensions, 

gender, and levels of proficiency. Paper presented at The 25th International 

Symposium and Book Fair on English Teaching, Taipei, Taiwan. 



 林穎祺同學於 2016 年第二十五屆中華民國英語文教學國際研討會(ETA-

ROC) 和黃如瑄老師共同發表論文。 

Lin, Y. C., & Huang, J. C. (2016, November). Effects of captioned and subtitled 

videos on students’ incidental vocabulary acquisition. Paper  presented at the 25th 

International Symposium and Book Fair on English Teaching, Taipei, Taiwan. 

 

 黃國榮同學於 2016 年第二十五屆中華民國英語文教學國際研討會(ETA-

ROC) 和蕭聰淵老師共同發表論文。 

Huang, K.-J., & Hsiao, T.-Y. (2016, November). English language learners’ 

perceived demotivation and personality. Paper presented at The 25th International 

Symposium and Book Fair on English Teaching, Taipei, Taiwan. 

 

 陳泓諺同學於 2016 應用語言學暨語言教學國際研討會(ALLT) 和黃馨週老

師共同發表論文。 

Chen, H. Y., & Huang, H.-c. (2016, April). Designing an online English reading 

course: EFL learners’ perceptions of a flipped classroom approach. Paper 

presented at The 2016 International Conference on Applied Linguistics & Language 

Teaching (ALLT 2016), National Taiwan University of Science and Technology, 

Taipei, Taiwan. 

 

 郭雅筑同學於 2016 應用語言學暨語言教學國際研討會(ALLT) 和黃馨週老

師共同發表論文。 

Kuo, Y. C, & Huang, H.-c. (2016, April). The effects of online games on Taiwanese 

EFL students’ vocabulary learning: A case study. Paper presented at The 2016 

International Conference on Applied Linguistics & Language Teaching (ALLT 

2016), National Taiwan University of Science and Technology, Taipei, Taiwan.  

 

 趙偉宇同學於 2016 年和黃如瑄老師共同發表期刊論文。 

Chao, W-Y., & Huang, J. C. (2016). ESP vs. EGP: Investigating English needs of 

university students in transportation science. ESP World, 47(17).  

 

 倫塔同學於 2016 年 The 3rdESBB (English Scholars Beyond Borders) 

Conference 和黃如瑄老師共同發表論文。 

Hutagaol, R., & Huang, J. C. (2016, May). Learning to write a thesis: A 

comparative case study of international graduate students in Taiwan. Paper 

presented at the 3rd English Scholars Beyond Borders Conference, Taichung, 

Taiwan.  



 喬志海同學於 2016 年應用語言學暨語言教學國際研討會(ALLT) 和黃如瑄

老師共同發表論文。 

Chiao, C-H., & Huang, J. C. (2016, April). A discourse analysis of the structure 

of English and Chinese news reports--The case of Sunflower student movement. 

Paper presented at 2016 International Conference on Applied Linguistics & 

Language Teaching, Taipei, Taiwan. 

 

 艾莉亞同學於第三十二屆中華民國英語文教學研究國際研討會(ROCTEFL) 和

黃馨週老師共同發表論文。 

Alhassan, A. & Huang, H.-c. (2015, May). Intercultural communication between 

Jordanian and Taiwanese students via Facebook Messenger: A case study. Paper 

presented at The 32nd International Conference on English Teaching & Learning 

(ROCTEFL 2015), National Taiwan Normal University in Taipei, Taiwan. 

 

 

 


